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 Zápis z družinové schůzky Pražské družiny SO 

   ze dne 12. listopadu 2024 
 

 přítomno 12 členů – 9 bratrů a 3 sestry 
 

 Schůzku zahájila sestra rádkyně Amálka tentokrát až v 16:15 hodin 
(před námi byla v zasedačce ještě jiná skupina, která končila těsně před námi a než 
se nanosilo na stůl občerstvení a Amálka nainstalovala počítač k programu, tak 
několik minut uteklo). 
 Zahájili jsme tradičně první slokou Junácké hymny a pak již následovaly citáty 
vybrané k dnešnímu hlavnímu tématu schůzky.  
  

 
 

„Není nic snadnějšího než psát paměti ve věku, kdy už si člověk skoro nic 
nepamatuje.“                         — Charlie Chaplin britský komik a režisér 1889–1977 
 
„Kdekdo si stěžuje na vynechávající paměť, ale nikdo na vynechávající 
inteligenci.“                              — George Bernard Shaw irský dramatik 1856–1950 
 
„Lidská paměť je stvůra; člověk zapomíná - paměť nikdy. Všechny 
vzpomínky ukládá. Některé věci pro nás střádá, jiné před námi ukrývá - a 
po čase je vyvolává do našeho vědomí zcela podle své vlastní vůle. Člověk 
si myslí, že má paměť; ale ona má jeho.“  
                                              — John Irving americký romanopisec a scenárista 1942 
 

 Připomněli jsme si oslavence od října do konce roku 

v říjnu: 
bratr Pavel Husník – Kennedy – 29. 10. 1951 – 73 let 
v listopadu: 
bratr Vladislav Jech – Kamzík – 6. 11. 1939 – 85 let 
bratr Petr Maišaidr – Kim – 15. 11. 1940 – 84 let 
v prosinci: 
sestra Ludmila Bělovská – Lída – 1. 12. 1940 – 84 let 
 

Všem moc gratulujeme a přejeme pevné zdraví. 
   

 Dekrety pro nové členky naší družiny, Blanku a Čakanku, Amálka již vyzvedla 
na ústředí, sestrám budou předány na družinovce v lednu. Pro tuto slavnostnější 
příležitost přijdeme všichni v kroji. 
 

 Vyřídit pozdravy od sester a bratrů, kteří nemohou přijít na schůzku, je již také 
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tradiční částí našich schůzek. Amálka si pravidelně telefonuje se všemi staršími 
členy (někdy i s mladšími :-)) a Ti vždy připomínají, aby ostatním vyřídila pozdrav. 
Poslední dobou se nelze spojit s bratrem Norkem (99 let) – špatně slyší a na telefon 
nereaguje. Podle dcery, která s ním ale nebydlí, nereaguje ani na zvonek u dveří. 
Některé členy Amálka také navštívila a byly to hezky strávené chvilky. Není sama, 
kdo udržuje spojení s členy družiny. Akim, Minewakan, Sid, Adélka a další udržují 
kontakt mezi sebou i se staršími členy družiny. Je fajn, že na sebe nezapomínáme.  
 

 
 

 Na dnešní schůzce jsme projednávali situaci některých středisek, zasažených 
povodněmi. Velkou úlevou je, že většina kluboven z postižených oblastí stojí 
v kopcích a voda je minula. To se ale nedá říct např. o Skautském domě v Opavě, 
nebo o klubovně ve Starém Městě. Odsouhlasili jsme, že Pražská družina pošle do 
Opavy finanční příspěvek ve výši 4 000,- Kč. Není to mnoho, ale koruna ke korunce 
… 
    
 Amálka informovala o přípravě a možné výrobě odznaků nového provedení 
Čestných let služby (ČLS). Na odznacích se pracuje, bylo potřeba zajistit raznici, 
první odznaky (20,30,40,50 let) budou k dispozici snad již v březnu 2025. Bude 
potřeba zaplatit výrobu, to se rozhodla zajistit vůdkyně SO z vlastních financí s tím, 
že postupně se jí peníze vrátí po odkoupení odznaků a jejich odprodeji. Zatím 
neznáme konečnou částku. Toto ocenění (vyznamenání) se bude vyřizovat jako 
dosud, tzn. prostřednictvím rádců družin a OR SO.  
  

 Dnešní program byl v režii Amálky, která pro nás připravila malou prezentaci 
na téma  
                   „Trénování paměti „ 

 

„Paměť je výsadou blbých. Chytrý nemá čas si pamatovat, chytrý musí 
vymýšlet.“                   — Jan Werich český herec, dramatik a spisovatel 1905–1980 
 



3 

 

       
 

 Připomněli jsme si, jak je důležité neustále mozek trénovat a povzbuzovat 
k činnosti, aby nezahálel. Po zhlédnutí prezentace a výkladu jsme si mohli 
vyzkoušet na několika praktických ukázkách, co pro to můžeme udělat. A ejhle: 
většinou jsou to různé hry, které jsme provozovali na družinovkách v mládí – 
všechny možné Kimovky, luštění, šifry, pexesa, kvízy a podobné kratochvíle. 
 Vlastně nic nového. Pravda, k prevenci demence a Alzheimerovy choroby patří 
ještě některé důležité věci, na které je třeba brát zřetel – třeba dostatek pohybu, ale 
i odpočinku, vyvážená strava, společenské aktivity s přáteli a jiné důležité 
maličkosti.  
 Několik pracovních listů jsme si odnesli domů pro inspiraci. 
 

Neboť jak řekl Marcus Tullius Cicero římský filozof a státník -106 – -43 př. n. l.   
 „Paměť slábne, pokud ji necvičíš.“   
 

 A k tomu Amálka dodává: Tak paměť cvičte kdykoli můžete! 
 

 V diskusi na závěr nás Amálka seznámila s „Poselstvím Junáka Kmeni 
dospělých“, které se bude projednávat na Kmenové poradě v Kolíně 23. listopadu 
2024. Závěr z jednání by se měl prostřednictvím legátů a vedoucích kmenů OS 
dostat až k jednotlivým členům KD a zpět.  

 

 Derviš mluvil o interaktivní výstavě na Staroměstském 
náměstí. 
Interaktivní vizuální expozice Praga Magica v domě U Červené lišky 
na Staroměstském náměstí, přímo proti Orloji, představí kouzlo 
Prahy v nové interaktivní expozici. Svým návštěvníkům představuje 
Prahu pomocí velkoplošných projekcí a hravých interaktivních prvků, 
a to ze zcela nové perspektivy. Zároveň jim dává možnost stát se 
její součástí. Derviš byl výstavou nadšen a vřele ji doporučuje všem. 

 

 Na závěr ještě Amálka rozdala plán schůzek v příštím roce, kdy opět zajistila 
schůzky v této zasedačce. Připomněla setkání u borovičky v úterý 10. prosince 
v 16:00 hod na zastávce Divoká Šárka a lednovou schůzku v úterý 7. ledna 
2025 v 16:00 hod, která bude opět zde na Celnici.  
 

 Schůzku jsme ukončili Večerkou v Gilwellském kruhu krátce po 18té hodině. 
 

          Zapsala Amálka 

           foto Derviš 


